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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 11. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 29. 11. 2011 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

Úvod rokovania: 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Rudolf Reštei. Bolo prítomných 14 

starostov a RS bola uznášania schopná.  

 

K programu rokovania: 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skôr, ako pristúpili k samotnému rokovaniu, privítal na 

rokovaní Ing. Ferjenčíka, vedúceho referátu CO, BOZP a PO na Magistráte mesta 

Košice, ktorý ich informoval o situácií, ktorá vznikla v súvislosti s vyhlásením 

núdzového stavu, ktorý vyhlásila vláda SR. 

 

 

p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Starostov informoval, že dnes (t.j. 29.11.2011) 

mu bolo ráno telefonicky oznámené, že vláda SR vyhlásila núdzový stav v zmysle 

zákona č. 227 o riadení štátu v krízových situáciách. Obvodný úrad vyšpecifikoval, že 

núdzový stav v Košiciach je vyhlásený v okresoch Košice II a IV, ale nakoľko takéto 

teritória z ich pohľadu nie sú, núdzový stav je preto vyhlásený na celom území mesta. 

Uviedol, že zasadanie Bezpečnostnej rady Obvodného úradu je naplánované na 8.45 

hod. dnes a o ich záveroch a pokynoch bude telefonicky starostov informovať. V tejto 

súvislosti požiadal starostov, aby svoje mobily mali zapnuté, aby bolo možné sa s nimi 

skontaktovať.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Uviedol, že program rokovania bol uvedený v pozvánke 

a kopíruje body, ktoré budú predmetom rokovania MZ, ktoré sa uskutoční dňa 

5.12.2011. V závere je doplnený bod Informácia o príprave novely Zákona o meste 

Košice, ktorú prednesie Ing. Andrejčák.  

 Nakoľko neodzneli pozmeňujúce, resp. doplňujúce body zo strany prítomných 

starostov, dal o programe hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 15, proti: 0, zdržali sa: 0 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice:  Ing. Iveta Kijevská a Ing. Jozef Karabin 

- - - 

 

1. Návrh na úpravu účelového príspevku na stravovanie dôchodcov 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Uviedol, že body, ktoré boli v pozvánke uvedené, boli 

predmetom rokovania aj Mestskej rady, ktorá všetky materiáli odporučila schváliť 

mestskému zastupiteľstvu dňa 5.12.2011. 

 Skonštatoval, že materiál prešiel bez pripomienok. 
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- - - 

 

2. Návrh na zmeny a dopl. VZN mesta Košice č. 99 o nakl.  s kom. odpadmi 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Informovala o tom, že na najbližšom 

rokovaní MZ bude mať naformulovaný pozmeňujúci návrh na uznesenie, resp. pripraví 

paragrafové znenie, ktoré bude hovoriť o tom, aby nebolo možné osobám, ktoré nie sú 

platiteľmi dane za odpad mestu Košice a nie sú obyvateľmi mesta Košice uskladňovať 

domový odpad do kontajnerov, preto, lebo keď to chceli riešiť v spolupráci s mestskou 

políciou v jej mestskej časti, nie je to tak ošetrené, aby mohli za to pokutovať. 

 Za ďalšie uviedla, že v predkladanom materiáli je v bode 5, § 6 návrh vypustiť slová 

s obsahom 1700 litrov. Nevie, či návrh prišiel z firmy Kosit, alebo to navrhol niekto na 

magistráte, ale je proti, aby sa slová „1700 l“ vypustili. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Ako starosta malej MČ, ktorá má na starosti 

starostlivosť o zeleň, mala by za nakladanie so „zeleným odpadom“ platiť. Zúčastnil sa 

rokovania so zamestnancami magistrátu, kde o tom hovoril, aby to bolo bez úhrady. V 

zápisnici, ktorá mu z toho zasadnutia bola doručená, je spomenuté, že to musí byť 

spoplatnené a nerozumie prečo. Táto záležitosť by sa mohla chápať tak isto, ako to je 

pri odvoze veľkokapacitných kontajneroch, ktoré sú firmou Kosit na stanovištia raz za 

mesiac umiestnené a nemusí za to MČ zvlášť platiť.  

 Predniesol návrh uznesenia, aby v § 12 písm. l)  boli za textom „zabezpečuje pre 

mestské časti odvoz odpadu zo zelene na základe individuálnej objednávky“ doplnené 

slová „bez úhrady“. 

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Navrhuje, aby sa to v tom uznesení bližšie 

špecifikovalo to „na požiadanie“, či majú nárok, alebo nemajú, či každá mestská časť 

využije, alebo nevyužije, pretože v jej mestskej časti „zelený odpad“ kompostuje 

v Poľove, pretože s firmou Moldtrade má úrad dohodu a vedia si ho aj v kratšej 

vzdialenosti a za minimálne náklady spracovať. Preto by bolo vhodné to uznesenie 

konkrétnejšie špecifikovať, že akým spôsobom, aby nebolo, že jedna MČ áno, druhá 

nie, jedná je ďaleko, druhá je bližšie, pretože aj to je problém a je rozdiel prísť do Šace 

a zobrať „zelený odpad“ a pozbierať ho v Šebastovciach, alebo v Barci. 

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Uviedol, že všetku pokosenú zeleň v jeho MČ 

nosia a uskladňujú na ich miestneho cintoríne. Po pohrabaní celého cintorína od lístia 

vznikla veľká kopa, ktorá bude naložená do veľkokapacitného kontajnera od firmy 

Kosit a odnesú ho do kompostárne Správy mestskej zelene. Samozrejme za to bude 

musieť zaplatiť.  

 Pani starostka z Poľova asi myslela špecifikáciou to, aby to bolo určené, nie ako kto si 

zmyslí, pretože konkrétne jemu by stačilo na tento účel 2x do roka takýto kontajner, 

teda aby to nebolo, že niekto bude volať 100x, niekto raz, ale v každom prípade by to 

malo byť zadarmo. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Faktická pripomienka. Hovoril o zeleni 

z verejných priestranstiev. Nebude to 100x, ani 500x. To čo sa pokosí, to treba zviesť. 

Všetko bude záležať aj od toho, aký bude rok na zeleň a či sa bude častejšie kosiť.  
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p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Aj to množstvo je podstatné, pretože v jej MČ je  

32 hektárov kosieb a samozrejme tým je aj množstvo „zeleného dopadu“, čiže množstvo 

a intenzita kosenia je dôležitá, že koľkokrát je do mestskej časti potrebné kontajner 

priniesť. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Faktická pripomienka. Ako poslanec podporil 

myšlienku, aby sa vybudovala kompostáreň, pretože zákon ukladá kompostovať. Mesto 

má kompetenciu komplet s nakladaním komunálneho odpadu a nech vybuduje a nech 

nakladá aj s týmto komunálnym odpadom. Mohla byť aj iná cesta, zaujímal sa o ňu a aj 

ju chcel, že mohli si urobiť malé kompostoviská, čo by mu postačovalo a nemusel by 

nikam voziť a bolo by to lacnejšie vo všeobecnosti. Ak sa mesto rozhodlo, že sa to bude 

voziť niekam na druhú stranu, tak dobre, ale s tým, že to budú MČ napĺňať teraz a ešte 

aj za to platiť, tak je to podľa neho trochu divné gazdovanie.  

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Za takého stavu, že sa bude platiť, ako spomínal, 

že objednal veľkokapacitný kontajner, je potrebné si to prepočítať, lebo všetci budeme 

dávať zarábať Kositu, i keď mesto je tam akcionár. Dodal, že nevie čo je ekonomicky 

lepšie, či riešenie to cez Správu mestskej zelene, alebo objednávať si to od firmy Kosit. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal jednotlivých starostov, ktorí predniesli v diskusii 

návrhy na uznesenia, aby ich predniesli. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Rada starostov v Košiciach žiada 

v predloženom návrhu v § 10 bod 2 doplniť nové písmeno e) v znení: „zakazuje sa 

fyzickým a právnickým osobám, ktoré nie sú platiteľmi daní za odpady mestu Košice 

umiestňovať komunálny a iný odpad na stanovištia odpadových nádob a kontajnerov 

určených pre rodinné a obytné domy na území mesta Košice“. 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 17, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že návrh uznesenia bol schválený. Ďalší 

návrh na uznesenie. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Rada starostov v Košiciach žiada v predloženom 

návrhu v § 12 písm. l) doplniť slová „bez úhrady“. 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 17, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že návrh uznesenia bol schválený. Ďalší 

návrh na uznesenie. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Rada starostov v Košiciach odporúča 

v predloženom návrhu vypustiť bod 5, ktorý pojednáva o tom, že sa vypúšťajú 

kontajnery s obsahom 1700 l“. 

 

Hlasovanie č. 4 - za: 17, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že návrh uznesenia bol schválený.  

- - - 
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3. Návrh na utvorenie evidencie pamätihodností mesta Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

4. Návrh VZN mesta Košice o zozname a evidencii pamätihodností mesta Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

5. Návrh na zmenu Stanov v čl. II. Predmet podnikania v obch. spol. DPMK, a. s. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

6. Návrh na zmenu tarify DPMK, a.s. pre MHD s platnosťou od 01.01.2012 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

7. Návrh na rozšírenie predmetu podnikania (činnosti) obch. sp. BPMK, s.r.o. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

8. Informácia  o výsledku výberového konania na obsadenie miesta riaditeľa Strediska 

soc. pomoci mesta Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

9. Školské stredisko záujmovej činnosti ako súčasť ZŠ Kežmarská 28, Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

10. Členstvo v radách škôl a školských zariadení v zriaď. pôsobnosti mesta Košice za 

zriaďovateľa – doplňujúci návrh 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

11. Parkovanie v meste Košice – rozhodnutie o ďalšom postupe v realizácii parkovacích 

služieb v zóne spoplatnených parkovacích služieb 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu.  

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Uviedol, že ak sa to zverí externému operátorovi, ako 

je to navrhované, stále má veľa otáznikov, že čo bude ďalej s tým. Pretože ak sa zavedie 

systém, napr. rezidentných kariet v každej mestskej časti a nie sú parkovacie miesta 
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vybudované, tak to fungovať nebude a asi budú nespokojní ľudia a nespokojnosť zase 

pôjde na starostov. Predpokladá, že v malých mestských častiach nie sú také problémy 

s parkovaním, ako je to v zastavenej oblasti mesta bytovkami. Napr. na sídlisku Terasa 

je 0,56 % parkovacích miest na domácnosť. Myslí si, že každú mestskú časť je potrebné 

riešiť individuálne, pretože niekde bude vhodné opatrenie, ako napr. vytvorenie 

rezidentných kariet, ale niekde nie. Spoplatnenie zón, tak ako to navrhovala aj pražská 

konzultačná firma by bolo možné v niektorých častiach MČ Juh, ale určite nie na Furči, 

alebo na Ťahanovciach. Pokiaľ nie sú tieto otázky vyriešené, alebo aspoň akú pozíciu 

bude mať mesto v zmluve a čo všetko operátor, bol by opatrný voči tomu. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Pred rokom a pol si mesto dalo vypracovať analýzu, 

resp. štúdiu využiteľnosti parkovacích miest v širšom centre mesta pražskou firmou. 

O jej výsledkoch boli informovaní. Predovšetkým sa to týkalo Starého mesta, Juhu 

a Západu. Išlo o zmapovanie parkovacích miest, ktoré by za predpokladaného 

spoplatnenia, čo je podmienkou na to, aby sa o miesta mal kto starať, aby boli pre 

potreby verejnosti, ale zároveň aby sa riešili potreby aj pre rezidentov, ktorí tam bývajú. 

Ulice, resp. parkoviská, ako napr. Palárikova, Vojenská, ktoré sú takmer v centre mesta, 

je tam veľa nespokojnosti, pretože hlavne večer sú parkoviská pred blokmi plné, lebo sa 

tam neplatí a obyvatelia, ktorí tam bývajú sa nevedia dostať domov. Uviedol, že 

principiálne je potrebné urobiť poriadok, pretože ak sa nebude vôbec nič robiť a nové 

parkovacie miesta nie sú schopní z technických, priestorových a finančných dôvodov 

vytvárať a nemôžu byť zase všade iba parkoviská na úkor zelene, pretože to je vždy to, 

čo je dôležitejšie a je potrebné hľadať kompromis, tak potom aj takýto nový spôsob 

využívania parkovacích miest aj za cenu platenia, ale je dôležité že v akej výške, je 

prínosom. Takýto systém každé veľké mesto v Európe postupne zavádza a momentálne 

v Košiciach sa to týka širšieho centra mesta. Je toho názoru, aby v uznesení z MZ bolo 

podmienené riešenie konkrétneho systému spoplatňovania parkovacích miest 

prejednané s miestnymi zastupiteľstvami dotknutých mestských častí, lebo je to tak 

citlivá otázka, ako keď by sa jednalo o zvyšovanie tarify prepravného v MHD. 

V predkladanom návrhu uznesenia ide iba o to, že sa MZ má vyjadriť, či súhlasí s tým, 

aby mesto začalo robiť kroky verejno-obchodnou súťažou za účelom hľadania 

vhodného externého dodávateľa na celý systém riešenia otázok súvisiacich s platením 

parkovania v Košiciach. Momentálne to robí Správa majetku mesta Košice, ktorá na to 

momentálne nemá finančné zdroje, aby to riešila iným a modernejším spôsobom.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Prílohou materiálu sú aj podmienky súťaže, ktoré mesto 

chce vyhlásiť v prípade, že sa MZ rozhodne. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Uviedol, že predmet súťaže je len prenájom verejných 

platených parkovísk na území mesta Košice za účelom výkonu verejných parkovacích 

služieb, čo je hrozne široko definované a bude veľmi záležať od toho návrhu, ktorý 

externé firmy predložia. Bolo by dobré, aby starostovia mali vo výberovej komisii 

zastúpenie. Za druhé by bolo vhodné pripraviť návrh, ktorý by umožnil ľudom si 

postaviť parkovacie miesta na Terase, ale na mestských pozemkoch, že by vlastne 

zhodnotili mestské pozemky a s tým, že by mali vyhradené parkovanie na nejaký čas, na 

pár rokov, aby sa im to kompenzovalo. Stále si myslí, že to je najlepší spôsob, ako 

pristúpiť k parkovaniu a využiť ešte tento potenciál, pretože ako náhle príde externá 

firma, ktorá spoplatní všetkých a pritom niet kde parkovať, tak bude veľká 

nespokojnosť ľudí. Samozrejme, že je potrebné riešiť úver, ktorý je na Parkovací dom 

a hľadať spôsob, ako zvýšiť výber z parkovného, ale všade vo svete sú najzaujímavejšie 
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lokality v centre mesta a priľahlé ulice k centru, čiže časť Juhu, časť Sever, ale už iná 

situácia je na Terase. Preto je potrebné veľmi dobré zvážiť už pri tom výbere, či 

operátor bude akceptovať a zastávať tento verejný záujem mesta. Jeden nápad už 

odznel, aby bola možnosť byť pri výbere aj samotnými MČ. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré mesto: Podporuje a kvituje, že sa pristupuje k riešeniu 

parkovania. Myslí si, že jedno z riešení, okrem výstavby nových parkovísk, ktoré sa 

v niektorých mestských častiach konkrétne v jeho mestskej časti už nedajú veľmi 

realizovať, je práve rozšírenie zonácie. V starom meste sú obyvatelia 2x trestaní, 

pretože okrem toho, že musia platiť za parkovanie, ako rezidenti a napriek tomu, že za 

to platia, nemajú kde parkovať. Uviedol, že napr. keď sa povolila výstavba Kasovaru, 

museli deklarovať, že budú mať vystavaných aj podzemných parkovísk pre potreby 

zamestnancov. Vystávaných ich majú, ale žiadajú od ľudí, aby za to platili a je celkom 

logické, že parkujú tam, kde to spoplatnené nie je. Situácia je neúnosná. Je si ale 

vedomý toho, že tento problém sa odsunie o pár ulíc ďalej, preto je potrebné to riešiť 

komplexne, aby tí rezidenti, ktorí tam bývajú mali stanovené svoje miesta a aby to bolo 

za cenu nie 100 eur, ale navrhuje 33 eur. Represia by nemala byť len taká nárazová, 

alebo formálna, ale mala by byť normálna, aby človek vedel, že sa to deje. Jedno 

odťahové auto, ktoré je momentálne k dispozícií nestačí. Ako príklad uviedol, že bol 

pred rokmi na koncerte vo Viedni a sám bol svedkom toho, čo sa deje, ak sa niekto 

s autom postavil na parkovné miesto, ktoré bolo vyhradené pre rezidenta. Bolo úplne 

jedno, či išlo o auto s ŠPZ maďarskou, alebo inou, húfne boli autá odťahované. Aj toto 

pomôže u nás ak sa to bude robiť, nielen formálne. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal, aby sa predniesli jednotlivé návrhy starostov, 

ako návrh na uznesenie. Starosta Hlinka a Bauer. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Rada starostov odporúča konkrétne 

parkoviská prenajať po odsúhlasení príslušnej mestskej časti, aby o každom konkrétnom 

parkovisku príslušný starosta MČ vedel, aký režim tam ide. Nastala diskusia mimo 

záznam. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Z diskusie vyplynul tento návrh na uznesenie: Rada 

starostov v Košiciach odporúča odsúhlasenie konkrétnych parkovacích plôch určených 

na spoplatnenie v meste Košice až po odsúhlasení príslušnou mestskou časťou. 

 

Hlasovanie č. 5 - za: 17, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že návrh uznesenia bol schválený.  

- - - 

 

12. Projekty Základných škôl podané v rámci výzvy OPV-2011/1, 1/06-SORO 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 

- - - 

 

13. Projekt zvyšovania vzdelanostnej úrovne príslušníkov marginalizovaných rómskych 

komunít v rámci výzvy OPV-2011/1, 1/02-SORO 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Materiál prešiel bez pripomienok. 
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- - - 

Body č. 14/1 až 14/25 - majetkové záležitosti mesta 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril spoločnú rozpravu k bodom 14/1 až 14/25. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: K bodu č. 14/13 s názvom Nájom tenisovej dvojhaly č. 

súp. 2746, k. ú. Severné mesto pre obč. združ. TenSta. Uviedol, že MČ Sever vôbec 

nebola oslovená mestom, či majú záujem o tento majetok. Majú o halu záujem a boli by 

ochotný dať niekoľkonásobne vyššie nájomné, ako jedno euro. Nevie, ako je to po 

právnej stránke, ale ide o 8 ročný súdny spor. Skonštatoval, že účel je dobrý, lebo bude 

to slúžiť športu, ale nepáči sa mu samotný postup. Pravidlá asi nie sú, ale dobré mravy 

by mali byť asi také, že mesto malo osloviť MČ a spýtať sa, či má, alebo nemá záujem. 

Návrh na uznesenie nemá, iba poukazuje na princíp a systém. Samotná organizácia 

občianske združenie, ktorá to chce mať a spravovať je dobrá vec, je to na podporu 

športu, len mu išlo o systém, pretože dlhé roky sa to za bývalého vedenia nedalo, lebo 

tam boli dve rôzne skupiny, ktoré si nárokovali na halu a je tam veľký súdny spor, ktorý 

trvá stále. Hala chátra, je v dezolátnom stave. Nevie ako to dopadne a dúfa, že ak sa to 

prenájme tretej osobe, že to bude fungovať. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Myslí si, že pokiaľ MČ Sever má záujem 

o prevádzkovanie haly a robiť tam šport, tak do rokovania MZ je ešte čas to prejaviť.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil rozpravu k bodom 14/1 až 14/25 a skonštatoval, 

že materiály boli prerokované bez pripomienok a RS ich zobrala na vedomie. 

- - - 

 

Núdzový stav vyhlásený vládou SR 

 

p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Uznesenie vlády SR č. 752 z 28. 11. 2011, 

ktoré je k návrhu vyhlásenia núdzového stavu podľa čl. 5 ústavného zákona č. 227 

z roku 2002 o bezpečnosti štátu v čase vojny, vojnového stavu, výnimočného stavu a 

núdzového stavu v znení neskorších predpisov, na uloženie pracovnej povinnosti na 

zabezpečenie výkonu zdravotnej starostlivosti a zakázanie uplatňovania práva na štrajk 

niektorým pracovníkom. Pre obec mesto je to na území obce. Odo dňa vyhlásenia 

núdzového stavu podľa bodu B.1. tohto uznesenia podľa čl. 5 ods. 3 písm. b) ústavného 

zákona č. 227 o bezpečnosti štátu sa ukladá pracovná povinnosť na zabezpečenie 

výkonu zdravotnej starostlivosti zamestnancom poskytovateľov ústavnej zdravotnej 

starostlivosti nachádzajúcich sa v územných obvodoch, v ktorých bol vyhlásený 

núdzový stav. Pre mesto Košice z tohto uznesenia žiadna úloha nevyplýva. 

Predpokladá, že povinnosti, ktoré vyplynú z rokovania Bezpečnostnej rady, bude 

zabezpečovať obvodný úrad. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Opýtal sa, či sa môže stať, že niektoré úlohy z 

rokovania Bezpečnostnej rady Obvodného úradu budú na starostov MČ presunuté a ak 

áno, tak či ich o tom budú informovať. 

 

p. Ferjenčík, vedúci referátu CO, BOZP a PO: Môže byť daná úloha z Bezpečnostnej rady, že 

týmto dotknutým zdravotníckym pracovníkom doručenie rozhodnutia o pracovnej 

povinnosti bude zabezpečovať samospráva. Táto úlohe je možná. Ostatné nie. 

- - - 
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15. Informácia o príprave novely Zákona o meste Košice 

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Uviedol, že spoločne s p. 

Hajdučkom a p. Ivanocovou z magistrátu sa minulý mesiac zúčastnili na ministerstve 

vnútra na sekcii verejnej správy prvého pracovného stretnutia vo veci novelizácie 

zákona o meste Košice. Zúčastnili sa ho aj zástupcovia magistrátu mesta Bratislava 

a bratislavských mestských častí, konkrétne p. Bajan so svojim odborným pracovníkom. 

Riaditelia odbornej sekcie prezentovali celú prípravu novelizácie zákona o meste Košice 

a konkrétne sa jedná o zosúladenie nášho zákona so zákonom č. 369 o obecnom 

zriadení v intenciách, keďže to prezentovanie bolo asi týždeň po tom, čo došlo 

k vysloveniu nedôvery vlády SR, že už na schôdzu, ktorá začína tento týždeň nebude 

predložený žiadny konkrétny návrh a zrejme ani v tomto volebnom období už nebude 

predložený žiaden návrh s tým, že sekcia verejnej správy na ministerstve vnútra 

prezentovala, že spracujú návrh na zosúladenie nášho zákona so zákonom č. 369 a do 

15. decembra ho majú zaslať na magistrát, p. Hlinkovi a jemu. Po jeho odsúhlasení na 

Rade starostov a plus Bratislava bude následne predložený a daný do legislatívneho 

zámeru, keď bude fungovať nová Národná rada a nová vláda. Ich odhad je na máj, jún 

2012, ale môže to byť aj po lete 2012. To je momentálne tá prvá fáza, to zosúladenie 

nášho zákona so zákonom č. 369. 

 Čo sa týka väčšej novely, konkrétne už sa tam spomína aj návrh, ktorý predložil p. 

starosta Bauer sa dohodli a konzultovali to aj s riaditeľmi „legislatívcami“ s tým, že je 

potrebné, aby sa Rada starostov dohodla na konkrétnom návrhu, odkonzultovala to  

a dohodla sa s vedením mesta a následne vedia komunikovať, resp. po odbornej stránke 

sú ochotní daní riaditelia po legislatívnej stránke im pomôcť a tiež prezentovali, že sú 

ochotní prísť aj na rokovanie Rady starostov do Košíc a po legislatívnej stránke im to 

dať dokopy.  

 Jeho názor je, že ak bude návrh zosúladený so zákonom č. 369 aby sa ujednotili, myslí, 

že s tým nebude problém a následne pristúpia k tomu, aby sa na Rade starostov dohodli 

na väčšej novelizácii, kľudne to môže vychádzať z návrhu, ktorý bol predložený p. 

starostom Bauerom a ktorý bol prezentovaný aj na sekcii verejnej správy.  

 Ďalšie pracovné stretnutie bude v januári a bude sa týkať zákona č. 369. Po doručení 

spomínaného návrhu jemu, alebo na magistrát to zosúladenie zákona č. 369, tak to bude 

predložené aj na rokovanie Rady starostov.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu. Tak, ako už bolo p. Andrejčákom 

spomenuté, aj on na túto tému s p. primátorom zhruba pred mesiacom hovoril, s tým, že 

dobehne tá prvá etapa toho zosúladenia a predpokladá, že tie návrhy, ktoré predložili 

jednotliví starostovia, ktorých nebolo veľa, ale boli 4 konkrétne pripomienky k novele 

zákona, ktoré predložil p. Bauer. Uviedol, že primátor by chcel na Rade starostov aj s 

vedením mesta ich prerokovať a dohodnúť postup, aby Rada starostov neprijímala bez 

vedenia mesta a vedenie mesta bez Rady starostov. Je potrebná zhoda obidvoch 

orgánov, aby sa zadefinoval postup, ktorý by platil. Navrhol, aby sa diskusia k novele 

zákona zaradila na Radu starostov vtedy, kedy bude aj diskusia k rozpočtu mesta. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa, či boli v Košiciach zástupcovia 

z ministerstva, pretože ho zaujíma zosúladenie zákonov a opýtal sa, kto prezentoval, že 

to teraz do schôdzi nepôjde. Považuje to za alibistické. Už ktokoľvek to povedal, myslí 

si, že by ešte malo mesto trvať a tlačiť, že zosúladenie zákonov a to čo do toho chcú 

mohlo ísť. Povedal by, že teraz je protiprávny stav, rozpor, ide o odborné veci a aj keď 
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momentálne v Národnej rade je stav, aký je, ale rada zasadá a môže to prejsť. 

Protiprávny stav je, vieme aj v ktorých paragrafov a to odstránenie by ešte mohlo byť. 

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: To, že to už nebude zaradené do 

programu Národnej rady prezentoval generálny riaditeľ p. Šimko sekcie verejnej správy 

ministerstva vnútra z toho dôvodu, resp. vysvetlil to nasledovne: zosúladenie nášho 

zákona aj zákona Bratislavy so zákonom č. 369 mali v legislatívnom programe a sami 

predstúpili pred nich s tým, že požiadajú p. ministra o vyňatie tejto úlohy, nakoľko 

nemali a nemajú pripravený, ako predkladateľ ešte návrh, ktorý by zosúladzoval zákon 

č. 369 so zákonom mesta Košice a Bratislavy.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že nie je protiprávny stav, len sú 

zvýhodnené ostatné mestá a obce mimo Bratislavy a Košíc. Môže byť, že aj keď zákon 

nový parlament príjme nemusí ho prijať s účinnosťou od 1. 1. 2012, ale môže 

nadobudnúť účinnosť dňom nových volieb. Druhá etapa bude ak sa dohodnú 

starostovia, čiže Rada starostov a vedenie mesta.  

 Odporučil, aby RS zobrala na vedomie prednesenú správu o príprave novely zákona. 

- - - 

 

16. Rôzne 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril bod. Nikto sa neprihlásil. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf Reštei ukončil 11. rokovanie RS 

a poďakoval sa za účasť a aktivitu na rokovaní.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    Rudolf  Reštei 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa: 30. 1. 2012 

Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 
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